
بازدیـد رئیـس کمیسـیون کشـاورزی
مجلـس شـورای اسلامـی از باغـات

سرمازده شهرستان ملایر

محمدجواد عسکری، رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس در جریان نظارت
میدانی، از باغهای سرمازده شهرستان ملایر که بیش از ۷۰ درصد خسارت

دیدهاند بازدید کرد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، محمدجواد
عسکری و معاونین وزارت جهاد کشاورزی به دعوت آزادی خواه نماینده
مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی در بازدید از باغات ملایر در خصوص
سرمازدگی اخیر استان همدان به بررسی میزان خسارت وارد شده به

باغات استان پرداختند.
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در این سفر استانی معاون باغبانی وزارت کشاورزی محمدمهدی برومند،
معاون اقتصادی وزارت کشاورزی، رئیس جهاد کشاورزی همدان، رئیس آب
منطقه ای همدان، فرماندار ملایر و بهزاد بابایی رئیس کمسیون

کشاورزی استانداری همدان و برخی از مسولین حضور داشتند.
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سـطح زیـر کشـت گیاهـان دارویـی
افزایش مییابد

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: سطح زیر کشت گیاهان
دارویی کشور با مشارکت مردم، مسئولیتپذیری تولیدکنندگان و با
داشتن یک برنامه استراتژیک تا سال ۱۴۰۵ باید به ۵۰۰ هزار هکتار

برسد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از وزارت جهاد کشاورزی، محمدمهدی برومندی، معاون امور باغبانی در
«نشست دوره آموزشی تولید ارگانیک، برندینگ و مارکتینگ» با تاکید
بر ضرورت برگزاری چنین دورههایی گفت: آموزش مهمترین رکن توسعه

پایدار انسانی است.

وی تصریح کرد: ایران به جهت دارا بودن تنوع اقلیمی در جهان از
نظر تولید زعفران، گل محمدی و موسیر ایرانی، رتبههای اول را

داراست.

معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی خاطرنشان کرد: ایران با
دارا بودن ۲۶۱ هزار هکتار سطح زیر کشت گیاهان دارویی در سال

۱۴۰۰، حدود ۴۰۰ هزار تن محصول تولید کرده است.

وی افزود: براساس مصوبه سند توسعه گیاهان دارویی شورای انقلاب
فرهنگی در سال ۱۳۹۱ با مشارکت مردم و مسوولیتپذیری تولیدکنندگان
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و با داشتن یک برنامه استراتژیک باید تا سال ۱۴۰۵ سطح زیر کشت را
به ۵۰۰ هزار هکتار برساند.

برومندی تصریح کرد: میتوان با مشارکت تولیدکنندگان و صادر
کنندگان گامهای بلندی در این خصوص برداریم.

به گفته برومندی، در حوزه صنایع تبدیلی و صادرات مشکلاتی وجود
دارد که برای رفع آن نیازمند تلاشهای بیشتری هستیم.

سرویس خبری: کشاورزی

یـک میلیـون هکتـار بـاغ فرسـوده
داریـم/ اعتبـارات اصلاح و احیـای

باغات کافی نیست

معاون وزیر جهادکشاورزی گفت: سه میلیون هکتار باغ در کشور داریم
که یک میلیون هکتار آن فرسوده است و این باغها نیاز به اصلاح و

احیا دارند ولی اعتبارات کافی نیست.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
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از ایسنا، محمد مهدی برومندی در افتتاحیه نمایشگاه فناوریهای
نوین کشاورزی که صبح امروز برگزار شد با بیان اینکه حدود سه
میلیون هکتار باغ و ۲۳ هزار گلخانه  در کشور داریم، گفت: ۲۵
میلیون و ۷۰۰ هزار تن محصولات باغبانی در کشور تولید میشود و ۳۷
درصد اشتغال بخش کشاورزی مربوط به بخش باغبانی است. همچنین حدود
۴۵ تا ۴۶ درصد  درآمد ارزی بخش کشاورزی مرتبط به بخش باغبانی

است.

وی ادامه داد: همه محققان بر این باورند که مزیت کشاورزی ایران
باغبانی است، زیرا هم اشتغال بیشتری ایجاد میکند و هم درآمد ارزی

خوبی دارد. بنابراین باید به این حوزه توجه بیشتری کنیم.

معاون وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: اساسا کشاورزی ما کشاورزی
معیشتی است. بیش از ۷۵ درصد اراضی کشور خرد و زیر ۵ هکتار است و
ما با تعدد بهرهبرداران، پایین بودن ضریب مکانیزاسیون، مخاطرات
شدید اقلیمی، کمبود منابع آبی و مجموعه این مسائل مواجه هستیم که
باید برای دستیابی و حفظ امنیت غذایی پایدار برنامهریزی قویتر و

نگاه جدیدتری در بخش کشاورزی حاصل شود.

وی با اشاره به اینکه سالانه بخش زیادی از اراضی کشاورزی در دنیا
به دلیل صنعتیشدن از چرخه تولید خارج میشوند، گفت: مهمترین دغدغه
بشر امروز و آینده، مسئله غذاست که باید به آن توجه بیشتری شود.

برومندی با بیان اینکه بخش باغبانی کشور ظرفیتهای خوبی دارد،
گفت: امروزه با مشکلات زیادی در این بخش مواجهیم. بخش باغبانی
کشور در همه این سالها مظلوم واقع شده و کمتر به آن توجه

میشود.همچنین بخش باغبانی چند ردیف اعتباری بیشتر ندارد.

 وی تصریح کرد: سه میلیون هکتار باغ داریم که اغلب سنتی هستند و
یک میلیون آن فرسوده است. یعنی علیرغم استفاده از آب، خاک و
انرژی این باغات اصلا اقتصادی نیستند. این باغها نیاز به اصلاح و
احیا دارند. برخی سالها ردیف اصلاح و احیا صفر و  برخی سالهای
دیگر حدود ۱۰ میلیارد تومان و در  بیشترین حالت  به ۱۷ میلیارد
تومان رسیده است. آیا با این عدد و رقم میتوان این باغات را اصلاح
و احیا کرد؟  آیا با این نگاه میتوان توفیق بیشتری در این بخش

داشت؟

معاون وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه مهمترین نهاده در باغبانی
نهال است، گفت: یکی از مهمترین مشکلات باغبانی نیز مسئله نهال



است.

وی با بیان اینکه تنها راه برون رفت از مشکلات کشور خصوصا در بخش
کشاورزی تحقیقات است، گفت: ما بهترین متخصصان را در بخش تحقیقات

داریم که باید از ظرفیت و پتانسیل آنها بیشتر استفاده کنیم.

برومندی در بخش دیگری از صحبتهایش به باغات مادری اشاره کرد و
گفت: ۳۷ باغ مادری در ۳۷ نقطه کشور داریم که در حال برنامهریزی
برای راهاندازی و گسترش آنها هستیم. همچنین تصمیم بر این داریم
که یارانه فقط به نهال و پیوندی داده شود که  تأیید میشوند.
اینکه هر کس در هر جا نهال تولید کند و بفروشد مشکلات بسیار زیادی

را در بخش باغبانی کشور ایجاد خواهد کرد.

وی در پایان گفت:در سیاستگذاریهای دنیا مهمترین مسئله آموزش است.
از هنرستانهای کشاورزی به معنی واقعی کلمه تکنسین بیرون میآید که

لازم است به این بخش نیز توجه بیشتری شود.

سرویس خبری: کشاورزی

منبع: ایسنا

معـاون وزیـر جهادکشـاورزی: بخـش
کشاورزی ۲۰ هزار میلیارد تومان

از سیل خسارت دید

https://agrofoodnews.com/category/agriculture/
https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%b9%d8%a7%d9%88%d9%86-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%a8%d8%ae%d8%b4-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%db%b2%db%b0/
https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%b9%d8%a7%d9%88%d9%86-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%a8%d8%ae%d8%b4-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%db%b2%db%b0/
https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%b9%d8%a7%d9%88%d9%86-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%a8%d8%ae%d8%b4-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%db%b2%db%b0/


معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد که بخش کشاورزی
کشور بیش از ۲۰ هزار میلیارد تومان از سیل خسارد دید.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از جهاد کشارزی فارس؛ محمدمهدی برومندی در حاشیه بازدید از
شهرستانهای شمالی فارس، گفت: برای بازسازی و اصلاح باغات از محل
اعتبارات سرمازدگی و خشکسالی که در دولت محترم تصویب شده و هم با
توجه به لایحه ای که به دولت محترم تقدیم کردیم  برای جبران خسارت

سیل اخیر در بخش کشاورزی، استفاده خواهیم کرد.

به نقل از جهادکشاورزی فارس، برومندی خاطرنشان کرد: بخش کشاورزی
کشور بیش از ۲۰ هزار میلیارد تومان از سیل خسارت دیده است که
امیدواریم با تامین منابع مالی مورد نیاز در بازسازی و اصلاح باغ

ها کمک کنیم. 

برومندی با بیان اینکه شهرستان بوانات در استان فارس دارای بیش
از ده هزار هکتار باغ و یکی از قطب های تولید گردو و انگور کشور
است، اظهار کرد: متاسفانه امسال باغ های این شهرستان با دو مشکل

اساسی مواجه شده است.

به گفته وی؛ در ابتدای سال یک سرمازدگی بسیار شدید در شهرستان
بوانات داشتیم که بسیاری از باغات گردو، انگور و سایر میوه ها
دچار سرمازدگی شدند؛ مسئله دوم سیل اخیر هست که مشکلات زیادی را
به وجود آورده با توجه به منابع آبی این باغات که اغلب قنوات است

که آسیب دیده اند.
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معاون وزارت جهادکشاورزی خاطرنشان کرد: تقریباً یک چهارم قنوات
استان فارس در شهرستان بوانات قرار دارد و بسیاری از قنوات از ۴۰
تا ۱۰۰ درصد آسیب دیده که مسئلهای بسیار ویژه و فوقالعاده مهم

است.

سرویس خبری: کشاورزی

محمـد مهـدی برومنـدی بـه سـمت
مشــاور وزیــر و ســخنگوی وزارت

جهاد کشاورزی منصوب شد

در حکمی از
سوی کاظم خاوازی وزیر جهاد کشاورزی، محمد مهدی برومندی به سمت

مشاور وزیر و سخنگوی
وزارت جهاد کشاورزی منصوب شد.

به گزارش صنعت غذا و کشاورزی به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت
جهاد کشاورزی، در بخشی از این حکم آمده است: انتظار می رود ضمن
تعامل و همکاری با معاونین، روسای سازمان های ستادی و استانی و
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http://www.agrofoodnews.com


رسانه های جمعی، نسبت به پاسخگویی و تبیین سیاست ها، برنامه ها،
اهداف و خط مشی های وزارت متبوع اقدام نمائید.


